

Lieutenant-Colonel K. A. Taylor, CD



Following a rewarding career of more than 36 years as a member of the Canadian Military Engineers (CME), LCol Allan Taylor will retire from the CAF on 02 April 2024.

Originally from Lincoln, NB, LCol Taylor joined the CAF as a Direct Entry Officer in 1987, after graduating from the University of New Brunswick with a Bachelor of Science in Civil Engineering. Following military engineering (MILE) phase training at the Canadian Forces School of Military Engineering (CFSME) on CFB Chilliwack, his first posting was across the country to 5 Wing / CFB Goose Bay. Subsequent postings included 19 Wing / CFB Comox; 1 Canadian Division Headquarters (HQ) and 1 Wing HQ on CFB Kingston; 22 Wing / CFB North Bay; CFSME on CFB Gagetown; Air Force Civil Engineer Support Agency (AFCESA) in

Tyndall, Florida; 14 Wing / CFB Greenwood; Canadian Forces Real Property Operations Group in Ottawa; Base Technical Services Officer at CFB Borden, HQ Allied Joint Force Command Brunssum (JFCBS), the Netherlands; and finally, the Royal Canadian Air Force Aerospace Warfare Centre HQ on 8 Wing / CFB Trenton.

An early change of distinctive environmental uniform (DEU) from Land to Air focused LCol Taylor's career on the construction engineering side of the CME and led to many satisfying opportunities with the Royal Canadian Air Force. LCol Taylor is proud to have commanded troops and managed civilian employees at every rank and fully recognizes the hard work and skill of all those individuals who made their units successful.

Three international deployments (Haiti 1995, Uganda 1996, Afghanistan 2007/08) and three domestic deployments (Winnipeg floods 1997, Montréal ice storm 1998, Ottawa Y2K 1999/2000) provided more memories and friendships. However, the highlights of LCol Taylor's career include his exchange with the United States Air Force Civil Engineers in Florida and his posting to HQ JFCBS in the Netherlands - even though COVID proved to be a significant challenge to their European travel plans.

LCol Taylor's children, Joshua and Ariel, have grown up to be strong, independent adults despite moving every three or four years during their childhood. Through it all, Susan has been by his side keeping their home together, except during renovations. Following one more renovation, which is currently underway, they will settle into retirement in Kingston, Ontario, to enjoy whatever comes next - as long as it includes playing squash.

CHIMO!

Lieutenant-colonel K. A. Taylor, CD



Après une enrichissante carrière de plus de 36 ans en tant que membre du Génie militaire canadien, le Lcol Allan Taylor prendra sa retraite des Forces armées canadiennes le 2 avril 2024.

Originaire de Lincoln, au Nouveau-Brunswick, le Lcol Taylor s'enrôle dans les FAC en 1987 dans le cadre du programme d'enrôlement direct en qualité d'officier après avoir obtenu un baccalauréat en génie civil de l'Université du Nouveau-Brunswick. À la suite de l'instruction du génie militaire (MILENG) à l'EGMFC de la BFC Chilliwack, il est d'abord affecté à l'autre bout du pays, à la 5^e Escadre / BFC Goose Bay. Par la suite, il est muté à la 19^e Escadre / BFC Comox, au QG de la 1^{re} Division du Canada et au QG de la 1^{re} Escadre / BFC Kingston, à la 22^e Escadre / BFC North Bay, à l'EGMFC / BFC Gagetown, à l'AFCEA à Tyndall, en

Floride, à la 14^e Escadre/BFC Greenwood, au Gp Ops Imm à Ottawa, l'OSTB/BFC Borden, au QG JFCBS à Brunssum (Pays-Bas) et au QG CGA ARC à la 8^e Escadre / BFC Trenton.

Un changement rapide d'uniforme, de l'UDE de la force terrestre à celui de la force aérienne, oriente la carrière du Lcol Taylor vers le domaine du génie construction du GMC et lui donne de nombreuses occasions d'emploi au sein de l'ARC. Le Lcol Taylor est fier de commander des troupes et de gérer des employés civils à tous les grades. Il est pleinement conscient du travail acharné et des compétences de tous ceux et celles qui contribuent au succès de leurs unités.

Trois missions à l'étranger (Haïti en 1995, Ouganda en 1996 et Afghanistan en 2007-2008) et trois missions au pays (inondations à Winnipeg en 1997, crise du verglas à Montréal en 1998, l'an 2000 à Ottawa en 1999-2000) constituent autant de souvenirs et d'amitiés. Cependant, les faits saillants de la carrière du Lcol Taylor comprennent son échange avec les ingénieurs civils de l'USAF en Floride et son affectation au QG JFC à Brunssum, aux Pays-Bas, même si la COVID a compliqué leurs plans de voyage en Europe.

Les enfants du Lcol Taylor, Joshua et Ariel, sont devenus des adultes forts et indépendants malgré les nombreux déménagements qui ont marqué leur enfance. Pendant tout ce temps, Susan est restée à ses côtés pour préserver l'unité de leur foyer, sauf pendant les travaux de rénovation. Après les derniers travaux en cours, ils s'installeront à Kingston, en Ontario, pour profiter de la retraite et de tout ce qui les attend – à condition que cela comprenne le squash.

CHIMO!